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De Lijn  -  Implementatie AVG-regelgeving

In het kader van de Europese verordening inzake gegevensbescherming, de zogenaamde 
GDPR- (General Data Protection Regulation) of AVG-wetgeving (algemene verordening 
gegevensbescherming), moeten bedrijven en organisaties het beheer en de beveiliging 
van persoonsgegevens kritisch tegen het licht houden.

Vanaf 25 mei 2018 moeten bedrijven kunnen aantonen welke persoonsgegevens ze 
verzamelen, hoe deze data gebruikt worden en hoe die beveiligd zijn tegen hackers en 
dergelijke. Bedrijven en organisaties moeten hun gegevens dus eerst en vooral in kaart 
brengen om daarna te bekijken op welke manier deze gegevens opgeslagen, gedeeld en 
beschermd mogen worden.

Nadien moet iedereen in het bedrijf of organisatie geïnformeerd en gesensibiliseerd 
worden over de nieuwe afspraken. Ook de juiste ICT-beveiliging staat niet van vandaag 
op morgen overeind. Alle documenten, formulieren die gekoppeld zijn aan de 
gegevensbestanden moeten onder de loep genomen worden. Er moet toestemming 
gevraagd worden om de persoonsgegevens te mogen verzamelen en er moet een 
duidelijke privacyverklaring bestaan. In sommige gevallen bekijken bedrijven zelfs of ze 
een verzekering willen afsluiten tegen het lekken of verlies van data. Kortom, een hele 
boterham, waar men best tijdig aan begint.

Eigenlijk verandert er niet veel aan de kern van de gegevensbescherming met deze 
Europese richtlijn, maar de geldende regels worden wel versterkt.

In aanloop naar 25 mei bleek dat vele Vlaamse bedrijven nog niet helemaal klaar waren 
met de hele AVG-molen. Uit een bevraging van Voka bleek dat slechts 17% van de 
Vlaamse ondernemers zich klaar voelde voor de AVG; in een enquête van UNIZO gaf 
slechts 15% aan rond te zijn met de AVG, wat dus gelijkaardig was.

Omdat de Vlaamse bedrijven blijkbaar te laat beseften welke stappen er allemaal gezet 
moesten worden, rijst de vraag hoe de Vlaamse entiteiten de GDPR-wetgeving in hun 
organisaties hebben ingebed.

1. Welke stappen heeft De Lijn de afgelopen jaren gezet om te voldoen aan de nieuwe 
AVG-normen? Graag een overzicht van het hele proces.

2. Voldoet De Lijn aan alle voorwaarden die de AVG oplegt? 



a) Indien dat niet het geval is, kan de minister een overzicht geven van de stappen 
die nog gezet moeten worden?

b) Indien De Lijn nog niet klaar is met de AVG, kan de minister dan toelichten 
waarom De Lijn de nodige stappen niet heeft gezet?

c) Indien De Lijn nog stappen dient te zetten om volledig in orde te zijn met de 
AVG, wanneer zal De Lijn volledig in orde zijn met de regelgeving betreffende de 
bescherming van persoonsgegevens?



BEN WEYTS
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, OPENBARE WERKEN, VLAAMSE RAND, TOERISME EN DIERENWELZIJN

ANTWOORD
op vraag nr. 1190 van 11 juni 2018
van BJÖRN RZOSKA

1. Begin 2017 startte De Lijn een interne bevraging met als doel het dataregister op te 
stellen. Er werd een actieplan opgemaakt op basis van het 13-stappenplan van de 
CBPL (nu, GBA). Bovendien werden er ramingen gemaakt van benodigde budgetten.
Sinds dit jaar is GDPR opgenomen in de projectenportefeuille van De Lijn. 
Acties die reeds werden uitgevoerd:
 Bewustmakingscampagne via intranet & via informatiesessies bij diensten die 

veel rechtstreeks in contact komen met persoonsgegevens; e-learning module 
voorzien voor alle bedienden (maar uitrol is nog niet afgerond).

 Dataregister is klaar.
 Interne communicatie gevoerd naar medewerkers over welke gegevens over hen 

worden verwerkt & waarom.
 Externe communicatie gevoerd via een mailcampagne en aanpassing van de 

privacy disclaimer; de aanpassing in de algemene reisvoorwaarden moet nog 
worden doorgevoerd.

 PIA beleid en template is klaar en wordt gebruikt.
 Takenpakket DPO is klaar en situering binnen De Lijn is bepaald; concrete 

invulling van de rol is onderdeel van de reorganisatie en is dus nog niet formeel 
opgenomen.

 Standaardcontract voor verwerkers is klaar; uitrol loopt.
 Wijzigingen aan toepassingen die persoonsgegevens verwerken, om het mogelijk 

te maken om op een eenvoudige manier personen hun rechten te laten 
uitoefenen, lopen (sommige toepassingen zijn al aangepast, nog niet allemaal).

2. Neen, nog niet alle taken zijn afgerond.
a) Nog te doen met timing:

 Procedures voor datalekken moeten nog worden geüpdatet (De Lijn heeft 
interne procedures, maar die zijn nog niet gereviewd in kader van de 
GDPR). Planning: Q3 2018.

 Wijzigingen aan toepassingen lopen nog door tot 2019, om ervoor te zorgen 
dat alle toepassingen op een simpele manier kunnen worden gebruikt om 
rechten van betrokkenen uit te oefenen (data-extract mogelijk maken, 
individuele dossiers verwijderen,…). Planning: 2019.

 Invulling rol DPO. Planning: Q3-Q4 2018.
 Uitrol verwerkersovereenkomst naar alle verwerkers. Planning: Q4 2018.

b) Enerzijds heeft de analysefase wel wat tijd in beslag genomen. Een groot aantal 
vereisten waren nog niet onmiddellijk duidelijk, bv. de adviezen vanuit de 
WP29 of CBPL moesten nog worden opgesteld.
Anderzijds waren er een aantal profielen, vooral voor de technische 
aanpassingen aan toepassingen, die extern moeten worden gesourced, wat de 
doorlooptijd ook verlengt.

c) Zie antwoord 2a).


